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Dagsorden til repræsentantskabsmødet den 30. april 2025 
kl. 18.00 i Tune Hallerne 

 

Afholdt onsdag den 30. april 2024 kl. 18.00 i Tunehallerne, hal 1.  

Repræsenterede foreninger: 
Tune IF, STG Vallø, Høj Håndbold, HVI Himmelev, FIF, KFUM København Håndbold, HGS 91, 
BK Ydun,  Greve Håndbold, Roskilde Håndbold, Team Helsinge Håndbold, Team Ramsø, 
Dalby G&IF, FHH 90.  

I alt var 22 stemmeberettigede mødt op. Heraf 14 foreningsrepræsentanter og otte 
bestyrelsesmedlemmer. 

 

1. Valg af dirigent. 

Jens Risum blev enstemmigt valgt og kunne konstatere, at repræsentantskabsmødet 
var lovligt indkaldt, og at dagsordenen var i overensstemmelse med lovene for 
DanskHåndbold Øst. 
 
Dagsordenen blev suspenderet og der blev afviklet et minuts stilhed for 
forhenværende formand for DanskHåndbold, Morten Stig Christensen. 
 

2. Bestyrelsens formand og formændene for de nedsatte udvalg aflægger 
beretning.   

 
Troels Hansen åbnede beretningen ved at give ordet til regionschef, Søren Rasmussen.  
der bød velkommen, og præsenterede administrationen.  
 
Som supplement til den udsendte skriftlige beretning, begyndte Troels Hansen sin 
mundtlige beretning ved at omtale den tragiske hændelse for DanskHåndbold med 
tabet af Morten Stig Christensen den 1. november 2024. Med Morten Stig Christensens 
bortgang, har Idrætten har mistet sin stemme.  Troels Hansen omtalte derefter den 
turbulente tid, som efterfølgende har præget bestyrelsen i DanskHåndbold. En tid, hvor 
Jan Kampman har fratrådt sin post til konstitueret formand og bestyrelsen i skrivende 
stund står over for en proces, hvor en ny formand og næstformand skal findes og 
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vælges. Han kunne dog ligeledes berette om, at der er igangsat en grundig og god 
proces for dette frem mod det kommende repræsentantskabsmøde i DanskHåndbold.  
 
Herefter fortalt formanden om, at ”Next Level” i sin oprindelige form er lagt ned, og at 
der forventes oprettet et Prof udvalg 2.0. I den forbindelse skal der lyde en stor 
opfordring til at foreninger med seniorhold i eliterækkerne husker at deltage i de 
pågældende møder som afvikles.  
 
Sidste år blev kamptilbud nævnt. En arbejdsgruppe har arbejdet med dette og der er et 
oplæg på vej. Der er arrangeret flere tiltag som skal testes af og bestyrelsen er spændt 
på at følge med i disse tiltag. Det bliver en god læringsproces.   
 
Der er uddannet 39 nye dommere. En indsats vi er glade for.  
Vi har længe kæmpet med dommermængde og årets antal af nye dommere kan tyde 
på, at vi er ved at få vendt kurven. DanskHåndbold Østs administration modtager dog 
stadig en del henvendelser fra dommere, omkring upassende adfærd og ærgerlige 
situationen ude i hallerne.  
Alle spillets aktører har et fælles ansvar for at passe på dommere og foreningerne skal 
være medvirkende til at løfte denne problematik.  
 
Der har deltaget over 500 kursister på vores kurser i Øst gennem 2024.  
Et samlet tal vi er tilfredse med, men samtidig et tal vi gerne vil så være større.  
Derfor vil vi stadig gerne opfordre til at huske at tale uddannelse i jeres forening og tag 
fat i os, hvis vi skal afholde noget i samarbejde med jer.  
 
Tilbage på et åbent bestyrelsesmøde blev der efterspurgt et oplæg omkring børn med 
udfordring eller børn med særlige behov. Et oplæg som der blev udarbejdet og 
resulterede i over 50 deltagerne.  
 
Igen i år er der afviklet åbne bestyrelsesmøder. En form som bestyrelsen er glade for. 
Det er en fornøjelse at komme ud i foreningerne og møde forskellige mennesker.  
Strukturen er god, men der bliver rettet til undervejs.  
Det er ikke besluttet endnu om, hvorvidt det fortsætter og i så fald, i hvilken form. 
 
Det sidste år er det samlet medlemstal steget med 2.100 nye medlemmer i region Øst.  
En fremgang vi er stolte af – og en fortælling som taler ind i at der er for første gang en 
medlemsfremgang i alle fire regioner.  
 
Siden Corona perioden er region Øst steget med 4.700 medlemmer.  
En fremgang som dækker bredt over hele Øst.  
 
Der bliver lagt et stort arbejde i foreningen og det er tydeligt at det gode arbejde 
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blomstrer. Det er vi utrolig stolte af!  
 
En lille påmindelse om, at vi har tre konsulenter, som er til jeres rådighed. Tag fat i dem, 
hvis I har spørgsmål – de er der for jeres skyld. 
 
I weekenden den 24.-25. maj afvikles der U19 DM i Helsingehallerne. 
 
Afslutningsvis skal der lyde et stort tillykke til HØJ med to oprykninger til ligaen.  
 
Hermed afsluttedes formandens mundtlige beretning.  
 
Spørgsmål og kommentarer fra salen:  
 
Lisbeth Klarskov, Roskilde Håndbold:  
”Tak for det gode arbejde hele vejen rundt. Det er dejligt med synlighed.  
Tillykke til os alle sammen med den flotte fremgang og de danske herrelandshold.  
 
Jeg har en række bekymringer for hvordan vores talentudviklingen går og særligt i øst.  
Der er snak om en ny strukturmodel, som vil betyde færre hold i henholdsvis 1. division 
og ligaen. Det vil gå udover talentudviklingen.  
I Øst finder der ikke diverse sportscollege, som kan kombinere hverdag med håndbold.  
Der vil være for meget fokus på de store eliteklubber og tilhørende colleget, hvilket vil 
betyde mindre fokus på de små foreninger. Hvad vil det betyde for udviklingen?  
 
Der har været talt om en landsdækkende U17 & U19 liga. Det er vigtigt at Øst kommer 
med til de drøftelser omkring strukturens set-up. Ellers bliver Øst glemt.  
 
Der kommer flere medlemmer, hvilket er dejligt. Men vi ser også at der kommer færre 
klubber. Hænger det sammen? Og er det en god ting?  
 
Roskilde Håndbold har et ønske til et foreningsmøde, hvor talentudvikling i Øst kan 
drøftes. Roskilde ser en vigtighed i at foreningerne er med i drøftelserne omkring U17 & 
U19.  
 
Et spørgsmål fra Lisbeth:  
Hvordan er mødet omkring strukturen for 2. division endt? ” 
 
Svar fra Troels Hansen:  
Øst ønsker ikke færre hold i 1. division og Øst vil kæmpe for at være med til alle 
drøftelser.  
 
Omkring U17 & U19 – Der er udarbejdet et forslag, men det er ikke udsendt til 
turneringsudvalget. Derfor når det ikke at bliver behandlet i denne sæson.  
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Der kan sagtens afholdes møder og de møder som generelt afholdes, bliver afviklet 
med en god tone og fine ideer.  
Men er der evidens for det der bliver sagt? 
 
Det er vigtigt at huske at tale vores produkt op. I Øst må vi ikke tale vores produkt ned.  
 
Svar på Lisbeths spørgsmål: 
Strukturen i 2. og 3. division og i danmarksserierne bliver med ombrydning ved jul og 
med konsekvens. Det er stemt gennem i DanskHåndbold. Det var ikke Østs ønske, men 
flertallet ønskede den model. 
Derfor vil strukturen blive ændret for næste sæson.  
Dette vil snart blive meldt ud.  
  
 
Spørgsmål fra Tina Fenslev, Guldnålsholder:  
”Jeg har fuldt Next Level tæt, og jeg har glad for det arbejde som er blevet udført 
gennem årene. Der har ligeledes været mange udvalg gennem tiden.  
Min bekymring går på, hvordan beslutningsgraden bliver sammensat i det nye Prof 2.0 
udvalg?”   
 
Svar fra Troels Hansen:  
Det er ikke besluttet fast endnu. På nuværende tidspunkt er der kun sammensat et 
udkast til udvalget.  
Der er ikke lagt op til at DanskHåndbold frasiger sig sin veto ret.  
 
Frank Smith kommenterer:  
Prof 2.0’s fremtid vil stadig være underlagt repræsentantskabet i DanskHåndbold.  
Og en understregning af at ungdomslandshold ikke skal være en del af dette udvalg. 
 
Troels afslutter og understreger igen vigtigheden i, at foreningerne skal møde op når 
der er mulighed. Ligeledes brug vigtigheden i at udarbejde høringssvar på de 
situationer som opstår.  
 
 
Beretningen er afslutningsvis taget til efterretning.  
  
 
 

3. Det reviderede regnskab forelægges til godkendelse og orientering om 
budgettet for det igangværende regnskabsår.  
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Regnskabet er udarbejdet af regionschef, Søren Rasmussen i samarbejde med 
økonomiansvarlig fra bestyrelse, Mette Vestergaard.  
 

Regionschef Søren Rasmussen indledte sin gennemgang med at konstatere, at det 
udsendte regnskab var forsynet med en blank revisionspåtegning, og kunne derudover 
fortælle at Regionens revisor Beierholm har konkluderet at regnskabet ”… giver et 
retvisende billede…. ”og er aflagt i overensstemmelse med god revisionsskik og 
foreningens love.” 
 

Herefter blev årsregnskabet for 2024 gennemgået i hovedtræk. Det viste et overskud på 
kr. 157.000, hvilket er en forbedring i forhold til det budgetterede underskud på kr. 
347.000. Der var i det skriftlige materiale redegjort for årsagerne, og der blev i den 
mundtlige fremlæggelse yderligere suppleret med et overblik over de væsentligste 
afvigelser og årsager til det forbedrede resultat sammenlignet med budgettet.  
 
Søren Rasmussen fremhævede tre afvigelsesforklaringer, som hovedårsager til det 
forbedrede resultat. 
- Der har været flere hold tilmeldt vores turneringsprodukt.  
- Talentsamling – under dette dækker primært bemanding af talentstrukturen og 
booking af diverse samlinger.  
- Økonomi til mødeaktivitet i bestyrelsen og de respektive udvalg.  
 
Herpå kunne det konstateres, af der var balance mellem aktiver og passiver, og at den 
samlede egenkapital ultimo 2024 udgjorde kr. 2.541.000. 
 
Forudsætningerne for budgettet 2025 udspringer af flere ting, men Søren Rasmussen 
nævnte enkelte punkter som fx at usikkerhed om mængden af hold. Beløbet er sat ud 
for at man hellere vil overraskes positivt i årsregnskabet frem for at præsentere et 
underskud.  
Derudover forventes det at talentstrukturen er opdateret med den fulde besætning.  
Derfor er der afsæt samme mængde penge i 2025, som i 2024.  
Ligeledes er administrationen fuldtallig. Derfor er der også øget omkostninger til denne 
post i budgettet.  
 
Spørgsmål til regnskabet og gennemgangen: 
 
Lisbeth:  
Beach er dyrt. Indtjening og udgift stemmer ikke overens. Hvordan passer det?  
 
Svar:  
Opkrævning og dommerudgifter er delt op i to kategorier. Derfor er differensen skæv i 
årsregnskabet.  
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Vi har fastholdt prisen på en række af årgangene og yderligere nedsat prisen på de 
mindre årgange. 
Samtidig bliver der investeret i Beach produktet, i form af administration på strandene 
og nyere rekvisitter.  
 
Regnskabet blev godkendt enstemmigt.  
 
 

4. Behandling af indkomne forslag til regionens love.  

Der var ikke nogen indkommende forslag.  
 
 
 

5. Valg 
a. I lige årstal vælges:  

i. Bestyrelsens formand og økonomiansvarlig.  
ii. Formand for Talentudvalget, jf. punkt 14.3.1  

iii. Ungeudvalget, jf. punkt 14.3.6  
iv. Børneudvalget, jf. punkt 14.3.4  
v. Evt. ad hoc-udvalg  

 
Punkt A udgår, da årets repræsentantskabsmøde afvikles i ulige år.  
 

b. I ulige årstal vælges:  
c. Næstformand (kan samtidig være udvalgsformand) 

Bestyrelsen indstiller genvalg til Gitte Dahl.  
Indstillingen blev godkendt. 

i. Formand for Dommerudvalget, jf. punkt 14.3.2   

Bestyrelsen indstiller genvalg til Henrik Daugaard.  
Indstillingen blev godkendt.  

ii. Uddannelsesudvalget, jf. punkt 14.3.3  

Bestyrelsen indstiller genvalg til Michael Knudsen.  
Indstillingen blev godkendt.  

iii. Turneringsudvalget for øvrige rækker, jf. punkt 14.3.5  

John ønsker ikke genvalg. Bestyrelsen indstiller Stefan Nordlund som 
ny formand for turneringsudvalget. 
Indstillingen blev godkendt.  
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iv. Evt. ad hoc-udvalg  

Arrangementsudvalget er oprettet som et ad hoc-udvalg, hvor der 
skal indstilles en formand hvert år.  
Bestyrelsen indstiller Jacob L. Olsen.  
Indstillingen blev godkendt.  

 
 
 
 

6. Valg af nyt bestyrelsesmedlem eller udvalgsmedlem, hvis der foreligger 
forfald som defineret i punkt 11.3.4 og 15.4 i regionens love.  

Punktet blev ikke aktuel grundet ingen forfald.  
 
 
 

7. Valg af revisor, jf. punkt 17.2.  

 
Der ønskes genvalg til Beierholm.  
Indstillingen blev godkendt.  
 
 

8. Eventuelt.   

Troels Hansen: 
Der skal lyde en tak de repræsentanter som sidder i de nationale udvalg fra Øst.  
Tak til Tina Fensdal, Claus Adelgaard & Carsten Grønmann. 
Carsten stopper efter mange år og Carsten har gjort en stor indsats for håndbolden. 
Tak for det.   
 
En særlig tak skal lyde til Jens P. Andersen – Fanebærer.  
Du stiller altid op til de opgaver som vi ønsker. Det er værdsat når du er ude og 
repræsentere os. En stor tak for indsatsen.  

Øvrige kommentarer under eventuelt:  

 
Søren Stensen, BK Ydun:  
Niveaustævner står til at starte tidligere. Der er ikke mange træningsuger, før første 
kamptilbud. Er der en forklaring til det?  
 
Svar fra Søren Petersen, administration:  
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Der spilles samme weekender som sidste år. 
Men hele turneringen er placeret således, med argumentet at turneringen går for langt 
ind i december.  

 
Ditte Pfeiffer, FIF: 
Det er dejligt at der bliver kigget ind i gebyrlisten omkring børnehåndbold.  
 
Thomas Voss, Raklev:  
Måske burde man kigge ind i hvilket stævner foreningerne kigger ind i.  
Burde man kigge ind i de lokale stævner man har i Øst?  
Det er et udspil af snakken om hvordan produktet er på U15 & U17 & U19.  
Der er mange måder vi kan gøre vores produkt bedre. Det vil være rart med et møde, 
hvor vi skal starte.  
 

Til slut.  
En stor tak til John Stilling for hans arbejde i turneringsudvalget og en stor tak til Jens 
Risom til at styre os gennem repræsentantskabsmødet.  

Og en lille teaser:  
Husk den nuværende afstemning om årets kulturarv. 
Håndbold er blandt de sidste 20 udnævnte kategorier.  
Der kan stemmes frem til den 14. maj         

 
Kl. 19:05 blev repræsentantskabsmødet afsluttet og der blev plads til uformel snak 
mellem foreningerne.  


